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Sonde en dood sal nie oor ons gelowiges seëvier nie! 
Paulus skilder in hierdie gedeelte ’n donker skildery met ’n skitterende blink diamant 
in die middel. Hy skets die wêreld en menslike geskiedenis wat teruggaan tot by 
Adam. Daar was ’n besondere omstandigheid in Rome om Paulus uit te lok om op 
hierdie manier te skryf. Heelwaarskynlik dink Paulus weer aan die Joodse 
teëstanders in die kerk in Rome wat die evangelie van genade verwerp. 
Vir hierdie Jode was die Wet van Moses belangrik. Soos hulle dit gesien het, moes 
jy jouself regverdig probeer maak deur die Wet te gehoorsaam. Maar Paulus noem 
in 5:13 dat die sonde en die dood die wêreld ingekom het met Adam, die eerste 
mens, lank voor Moses en die Wet. 
Sonde was nie bloot om ’n reëltjie te oortree of ’n bietjie vrugte te neem nie. Dit was 
verraad. Dit was afgodery. Dit was ’n mislukking om God lief te hê soos Hy ons 
liefgehad het. Dit het gehoop om God te onttroon. Die gevolge van hierdie rebellie 
was en is verwoestend. Let dus op hierdie drie-stadiumkettingreaksie in vers 12: (1) 
sonde het die wêreld ingekom deur Adam; (2) die dood het deur sonde in die wêreld 
ingekom; en (3) die dood het na alle mense versprei omdat almal gesondig het. 
Maar dit is nie die einde van die verhaal nie. Adam as ons verteenwoordiger is slegte 
nuus, maar Christus as ons verteenwoordiger is die beste nuus! Ons is óf in Adam 
óf in Christus, en nou vertel Paulus vir ons iets van die verskille tussen hierdie twee 
figure. 
Adam se impak op die mensdom was meer as sleg, aangesien “baie gesterf het” 
fisies en geestelik (vs 15). “Baie” kan ’n aantal dinge beteken, en ons moet konteks 
toelaat om te verduidelik hoe inklusief Paulus is. Hier beteken dit die totaliteit van die 
mensdom. Hy het reeds gesê dat die dood na “alle mense” versprei het (vs 12). 
Christus se impak was meer as positief, aangesien genade na baie oorgeloop het. 
Konteks sal nie toelaat dat “baie” hier beteken dat “almal” eintlik gered is nie. 
Verlossing word aan almal gebied, maar mense moet die genadegawe “ontvang” 
deur die werk van die Heilige Gees en jou geloof. 
Vers 17 is belangrik om te sien dat hierdie gedeelte nie universalisme leer nie (die 
oortuiging dat alle mense gered sal word). Verlossing word aan almal gebied, almal 
het dit nodig, maar elkeen moet dit ontvang. 
Let dus op die genadige werk van Christus. Adam het vervreemding van God 
gebring. Jesus se genade het die lewe saam met God gebring. Paulus wil hê dat die 
leser hom moet verwonder oor Christus se genade. Sonde en dood sal nie oor ons 
gelowiges seëvier nie, want die genade van Christus wat aan ons gegee is, sal dit 
nie toelaat nie. 
Paulus skets ’n donker prentjie van sonde sodat die goeie nuus van Christus sal 
skyn. Dit is soos wat ’n juwelier kan doen wanneer hy ’n diamant op ’n swart lap sit 
om die diamant te laat skitter. 
Sing: Psalm 16-1:1, 5 
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